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Jegyzőkönyv 

 
Készült: a Humán Erőforrás Bizottság 2010. december 07-én Eger Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal (Eger, Dobó tér 2.) I. számú tárgyalójában megtartott nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: 
Csákvári Antal elnök 
Lombeczki Gábor képviselő tag 
Bognár Ignác képviselő tag 
Martonné Adler Ildikó képviselő tag 
Bodnár Gábor szakértő 
Aranyosi Gábor szakértő 
Dr. Palotai Zsuzsanna irodavezető 
Juhászné Dr. Krecz Erzsébet irodavezető 
Ballagó Zoltán irodavezető 
Balázs Éva lakásügyi előadó 
Merczel Éva szakképzési ügyintéző 
Bíróné Bardi Ágnes gimnáziumi ügyintéző 
Kovács László alsófokú ügyintéző 
Dr. Estók Bertalan fogszakorvos 
Dr. Nagy Árpád 
Takács Zoltán ügyvezető 
Csontosné Kovács Mária gazdasági ügyintéző 
Borbély András 
Ládiné Szabó Tünde 
Dobó Katalin 
Balogh Éva 
Felföldiné Szabados Ágnes 
Valcsákné Kecskeméti Kornélia 
Rottekné dr. Lénárd Gabriella 
Pásztor Gyula humán ügyintéző 
Farkas Judit jkv-vezető 
 
Hiányzik: Lakatos Oszkár 
 
 
Csákvári Antal a bizottság elnöke tisztelettel köszönti a bizottsági ülésen megjelenteket. Megállapítja, 
hogy a Humán Erőforrás Bizottság határozatképes. A hét tagból öt jelen van. Bognár Ignác képviselő 
úr jelezte, hogy egy másik bizottsági ülésen vesz részt, de amint annak vége csatlakozik. Lakatos 
Oszkár úr, mint külső szakértő nem tud megjelenni az ülésen. 
Csákvári Antal köszönti a meghívott vendégeket és rövid bemutatkozásra kéri azokat a meghívottakat, 
akik eddig még nem voltak a bizottság ülésein. 
Az elnök megkérdezi, hogy mindenki megkapta-e a bizottsági anyagot? Kérdésére igen a válasz. 
Az elnök egy előterjesztéssel szeretné kibővíteni a napirendet a Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany 
János Tehetséggondozó Programjában részt vevő tanulók támogatásával kapcsolatban. Javasolja, hogy 
ez legyen az utolsó zárt ülésen tárgyalt napirend. 
 
 



Csákvári Antal 
Kérdezi, hogy a bizottság tagjai elfogadják-e a javaslatot? Megállapítja, hogy 5 igen szavazattal a 
javaslatot elfogadta a bizottság. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak a teljes napirendről. Megállapítja, hogy a bizottság 5 
egyhangú igen szavazattal elfogadja a teljes napirendet. 
 
 15./ Javaslat fogorvosi körzet feladat ellátási szerződéssel történő ellátására 
  Előterjesztő: Dr. Palotai Zsuzsanna 
 Meghívott: Dr. Estók Bertalan 
 
Csákvári Antal 
Kérdezem irodavezető asszonyt kíván e szóbeli kiegészítést tenni az előterjesztéshez? 
 
Dr. Palotai Zsuzsanna 
Igen, mivel ilyen jellegű előterjesztésünk eddig még nem volt. 
Van 22 házi orvos Egerben, akik mindannyian valamilyen vállalkozási formában látják el a 
feladataikat. A városban 11 gyermekorvos tevékenykedik. Fogorvosaink közül négyen látnak 
el iskolai fogorvosi feladatokat, illetve egy iskolaorvosunk van, akik mindannyian az EKVI 
alkalmazásában álló közalkalmazottak. 
Ők azok az orvosok, akik egy 2000-ben elfogadott törvénynek köszönhetően prakszis joggal 
rendelkeznek. A törvény lényege az, hogy az orvosok, háziorvosok, gyermekorvosok, 
fogorvosok működtetési jogot kaptak feladataik ellátására, melynek eszmei értéke lett. 
Voltak olyan orvosok, akik elköltöztek Egerből vagy nyugdíjba mentek, ezért körzetük 
eladására kényszerültek. 
Egerben csak olyan orvos dolgozhat, akivel az önkormányzat szerződést kötött, illetve csak 
olyan orvossal köthet az önkormányzat szerződést, aki prakszis joggal rendelkezik. Volt már 
olyan jelentkező az egyik orvos prakszisára, aki az ország másik részéből jött és nem ismerte 
az itteni viszonyokat, ezért nála nem javasoltuk a prakszis jog megvételét. 
Egyébként eddig ezek az adásvételek a kölcsönös megegyezés útján intéződtek el. Tehát 
minden ügy, ami eddig a bizottság elé került támogatást kapott. 
Az esetek nagyobb többségében előszerződést kötnek az orvosok, melyből még vissza lehet 
lépni, ha például nem tartjuk alkalmasnak a pályázót. 
Ebben az esetben Dr. Estók Bertalan Dr. Ecsédy Dénes prakszis jogát szeretné megvásárolni. 
Dr. Estók Bertalan jelen pillanat Egercsehiben dolgozik. Kifogást személye ellen nem tudok 
felhozni. Dr. Ecsédy Dénessel már megkötötték az előszerződést. Ha a bizottság támogatja az 
előterjesztést, akkor a polgármester úr felkéri Dr. Estók Bertalant a körzet feladat ellátására. 
A doktor urat meghívtuk az ülésre, ha szeretnének tőle valamit kérdezni, most megtehetik. 
 
Csákvári Antal 
Az önkormányzatot ebben az esetben pénzügyi kiadások nem terhelik. Itt egy feladat 
ellátásról beszélhetünk, amit a két szakember egymás között fog majd rendezni. 
 
Csákvári Antal behívja Dr. Estók Bertalan fogszakorvost a bizottság ülésére. 
Köszönti a doktor urat. 
 
Csákvári Antal 
Az irodavezető asszony kiegészítése alapján megismerkedtünk az ügy előzményeivel. Doktor 
úr szeretne e valamit mondani? 
 
Dr. Estók Bertalan 
Várom a kérdéseket a témával kapcsolatban. 



Csákvári Antal 
Kérdezem, a bizottság tagjait kívánnak e kérdést feltenni a doktorúrhoz? 
 
Bizottság 
Nem. 
 
Csákvári Antal 
A bizottsági anyagból sok mindent megtudtunk a doktor úr munkájával kapcsolatban. A 
bizottság tagjainak a nevében továbbra is jó munkát kívánok! 
 
Dr. Estók Bertalan 
Köszönöm szépen. 
 
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak a napirendről. 
Megállapítja, hogy a bizottság 5 egyhangú igen szavazattal elfogadta az előterjesztést. 
 

15/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
A Humán Erőforrás Bizottság javasolja, hogy a Polgármester a Dr. Ecsédy Dénes által ellátott 
fogorvosi körzet működtetésére dr. Estók Bertalan (1976. május 14. an: Kiss Olívia Mária) 
fogszakorvossal, illetve az általa képviselt egészségügyi szolgáltatóval kösse meg a feladat-
ellátási szerződést 2011. március 1-től.   
 

Felelős:  dr. Palotai Zsuzsanna 
   irodavezető 

 
16./ Előterjesztés az Egri TISZK Kft. 2011. évi üzleti tervéről, a 2010. évi üzleti terv 
I-III. negyedéves teljesítéséről, a Felügyelő Bizottság 2010. évi beszámolójáról és a 
2011. évi munkatervéről, valamint az ügyvezető 2011. évi prémiumfeladatának 
meghatározásáról  
Előadó: Lugosi Dénes 
Meghívott: Takács Zoltán 

 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
A TISZK-es anyagba azt is figyelni kell venni, hogy amikor a pályázat megvalósult akkor egy 
hitelt vetettünk fel a céggel annak érdekében, hogy az utófinanszírozási pályázatot tudjuk 
kezelni. Ez a hitel a mindenféle árfolyam veszteség következtében ott is maradt a cégnél és 
ennek a kétharmad részét az idén tudta úgy törleszteni, hogy a kamatokat is tudta kezelni az 
idei üzleti tervében. Még maradt egy harmadrész, amit majd a következő évi üzleti tervében 
kell teljesíteni, illetve visszafizetni.  Ennek ismeretében kell nézni az önkormányzati 
támogatást, ami jelenleg a cégnél van. Tudatosan, fokozatosan lett csökkentve ez az összeg a 
következő évre, mert tudva azt, hogy az önkormányzati költségvetési évben sem lesz 
„kánaán”. Egyeztetve Igazgató úrral, hogy folyamatos csökkenés legyen az önkormányzati 
támogatásban úgy, hogy közben a hitel is visszafizetésre kerüljön. 
   
Takács Zoltán 
A hitel előreláthatóan 2011-ben visszafizetésre kerül. Az árfolyamveszteség kb. 20-23 millió 
forint az árfolyamveszteség, amit vissza kell fizetni.  
 



Csákvári Antal 
Valóban úgy van a TISZK-nél, hogy fejlesztéseket hajtson végre, hiszen ez egy most épület 
nagyon korszerű intézmény. A kereskedelmibe, a Bornemisszába a Kossuth Zsuzsába  sokkal 
nagyobb szükség van korszerűsítésre, fejlesztésekre. A partneriskolákba próbálnak 
fejlesztéseket elérni, mert ott sokkal nagyobb a lemaradás. 
 
Bodnár Gábor 
Nagyra értékeli a TISZK erőfeszítését, az igazgató úrét is. Négy éve hallgatja a különböző 
beszámolóit a TISZK-nek úgy gondolom, hogy elfogadható és kielégítő válaszokat kapunk. 
Mégis úgy tűnik, mint ha egy „kakukktojással” állnánk szembe. Nem tudja megfejteni, hogy 
mire is jött létre ez a TISZK.  
Nem csak az egri, hanem valamennyi TISZK küzd a problémáival, igazából nagyon kevés 
helyen találták meg a helyüket, ez egy rákényszerített formula a szakképzésre. Nagyon nehéz 
megtalálni, hogy hogyan lehetne működtetni a TISZK-et, vagy hogyan tudna az 
önkormányzat ezen teher alól kimenekülni.  
Békéscsabán létrehoztak egy szakképzési centrumot, amiről az Intézkedési Tervben is írva 
van. Hogy ez-a jó azt nem tudni, de évek óta hallgatjuk a beszámolókat, elfogadjuk miközben 
a TISZK helyzete változatlanul nem oldódik meg.  
A NEFMI honlapján látható egy vitaanyag, ami a szakképzésről szól elsősorban. Azt 
gondolja, hogy ha a szakképzésről is megjelennek olyan anyagok, amik vitaképesek lesznek a 
TISZK-ek helyzetét is valahogy rendezni kell.  A jelenlegi állapot hosszú távon 
fenntarthatatlan.  
  
Takács Zoltán 
Természetesen a TISZK létrehozása egy új szakképzési modellt testesített meg, nem biztos, 
hogy ez a legjobb az országba, hogy ez a koncepció jó-e vagy nem ezt nem tudja megítélni. 
Lehetett volna jobbat is kitalálni, akkor a kormányzat így döntött, hogy a szakképzés 
korszerűsítése érdekében egy ilyen lépést tesz. Az biztos, hogy a jogszabályhoz az sem 
igazodik ahhoz amit, létrehoztak. Az is benne van, hogy gyökeres változás történt és a 
TISZK-ek mégsem találják meg helyüket ebben a szakképzési rendszerben.  
 
Aranyosi Gábor 
Jó néhány éve elég vegyes fogadtatása volt a TISZK-nek a kereskedelmi iskolában is. A 
kollégák is azt kérdezték, hogy mit tud a TISZK, amit egy iskola nem tud. Meg tudja-e 
szervezni azokat a tanfolyamokat, amelyekkel esetleg a bevételünket meg tudjuk növelni. 
Meg tudjuk-e szervezni a gyakorlati képzést, annak hatékonyabbá tételét és vannak-e olyan 
pluszok, amit csak a TISZK által kapnak.  
Úgy gondolja, hogy Magyarországon a szakképzés stratégiai kérdés és a pénzeket ebbe az 
irányba kell fektetni. 
Kérdés, hogy a TISZK hol helyezkedik el az iskolák rendszerében. Az iskolák mellett, az 
iskolák alatt, vagy a fölött.  
Azt gondolja, hogy az elv, amit eltervezetek az egy jó dolog, mert hogy a célkitűzéseiben 
olyan megfogalmazások voltak, hogy közelíteni a társadalmi igényekhez, elvárásokhoz, 
korszerűsíteni a képzési palettát.  
 
Csákvári Antal 
Kétkedve teszi fel a kérdést, hogy helyes döntés volt-ezt meghozni. Ez a döntés megszületett, 
ezen végig kell menni legalább még három évig, ezután az önkormányzat gondolkodhat, hogy 
mit csinál a TISZK-ekkel. Valószínű az vezette a döntést hozót évekkel azelőtt, hogy nem 
akarta külön a kereskedelmibe, külön a szakmunkásképzőbe történjenek a fejlesztések  



és nem adott lehetőséget, hogy pályázzanak a fenntartók ezeknek a fejlesztése ezeknél a 
különféle beruházásoknak a megvalósítására, hanem azt mondta, hogy létrehozok egy 
központi képzőhelyet és ott modulok vannak. A TISZK-ben van kereskedelmi, 
vendéglátóipari a nyomdaipariaknak is megvan az oktatóterem korszerűen, nagyon jól 
felszerelve. Országos szinten ez százmilliárdnál is nagyobb nagyságrend volt, amit ezeknek a 
létrehozására elköltöttek uniós pénzből, illetve költségvetésből is. Most ebből kell kihozni a 
legjobbat, amit lehet. Ehhez kell segíteni az ügyvezetésnek, hogy három évig ez minél 
kevesebb pénzében kerüljön Eger városának. Az előttünk lévő háromnegyed éves beszámoló 
illetve a jövő évi terv azt mutatja, hogy egri TISZK vezetése megpróbálja és meg tesz 
mindent az adott körülmények között lehet.  
  
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság egyhangú 
szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 
 

16/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
 
A Bizottság támogatja a Közgyűlésnek elfogadásra az alábbi határozati javaslatokat:  
 
1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Társaság taggyűlésén az 

Önkormányzat képviseletében eljáró személyt, hogy fogadja el az Egri TISZK Kft. 2011. 
évi üzleti tervét 233.254 eFt bevétellel, 233.254 eFt költség és ráfordítással, 0 eFt mérleg 
szerinti eredménnyel.    

Felelős: Habis László polgármester 
Határidő: 2010. december 31. 
 

2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Társaság taggyűlésén az 
Önkormányzat képviseletében eljáró személyt, hogy fogadja el az Egri TISZK Kft. 2010. 
évi üzleti tervének I-III. negyedéves teljesítéséről készült beszámolóját.    

3.  
Felelős: Habis László polgármester 
Határidő: 2010. december 31. 
 

4. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése támogatja, hogy az Egri TISZK Kft. 2011. évi 
közhasznú támogatására a 2011. évi költségvetésben 38.000 eFt kerüljön elkülönítésre 
azzal, hogy a költségvetés elfogadásáig előlegként 3.167 eFt/hó összeg kerüljön átutalásra. 
A 2011. évi  költségvetés elfogadását követően a végleges támogatás összege a 2011. évi 
közhasznú megállapodásban kerüljön rögzítésre.   

 
Felelős: Dr. Estefán Géza címzetes főjegyző megbízásából 

  Juhászné dr. Krecz Erzsébet Gazdasági Irodavezető  
                                                             Határidő az előleg átutalására: 2011. március 31. 
 
 Felelős a 2011. évi közhasznú megállapodás aláírására: Habis László polgármester 
 
            Takács Zoltán ügyvezető 

                                        Határidő: 2011. március 31.  
 

 



5. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Társaság taggyűlésén az 
Önkormányzat képviseletében eljáró személyt, hogy fogadja el az Egri TISZK Kft. 
Felügyelő Bizottságának 2010. évi munkájáról készült beszámolóját és a 2011. évi 
munkatervét. 

Felelős: Habis László polgármester 
  Határidő a 2010. évi beszámoló elfogadására: 2010. december 31. 
  Határidő a 2011. évi munkaterv elfogadására: 2010. december 31. 

 
6. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Társaság taggyűlésén az 

Önkormányzat képviseletében eljáró személyt, hogy javasolja az Egri TISZK Kft. 
ügyvezetőjének 2011. évi prémiumfeladat elfogadását az alábbiak szerint:  

 
1. Az ügyvezető igazgatót éves alapbérének 30 %-a illeti meg 2011. évre, 

amennyiben a Társaság a felnőttképzés keretében a külső pályázati és 
tanfolyami bevételeit 2011. évben legalább 38.000 eFt-ra teljesíti. Minden 
3.000 eFt összegű csökkenés esetén a kitűzött prémium 5% ponttal csökken.  

 
2. Az ügyvezető igazgatót éves alapbérének 20%-a illeti meg 2011. évre, 

amennyiben a TISZK Központi Képzőhelye által gyűjtött szakképzési 
fejlesztési támogatás eléri a 20.000 eFt összeget. Minden 3.000 eFt összegű 
csökkenés esetén a kitűzött prémium 5% ponttal csökken.  

 
3. Az ügyvezető igazgató éves prémiumának 10%-a kerül elvonásra, amennyiben 

a tulajdonos által kért adatszolgáltatást időben és maradéktalanul nem teljesíti.  
 
Nem fizethető ki prémium abban az esetben, ha a 2011. évi gazdálkodás veszteséggel zárul. 
 

Felelős: Habis László polgármester 
Határidő: 2012. május 31. 

 
17./ Javaslat Eger Város 2011. évi költségvetési koncepciójára 

             Előadó: Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
A bevételekkel kezdeném. A költségvetés forrás orientált mivel a kiadásokat ebből kell 
fedezni. A bevételeknek két nagy csoportja van, saját bevételeink és a központi támogatások 
összege. A bevételeknél szerkezeti változás történt. Az átengedett központi adók is 
bekerülnek a saját bevételeink közé. Hitelbírálat szempontjából ez nem kedvező. Sokat 
harcoltunk annak idején azért, hogy a helyi gépjárműadó ne kerüljön ki a saját bevételeinkből. 
A bevételeink jelentős részét az átengedett központi adók teszik ki. A válság rányomta 
bélyegét 2011-ben gyakorlatilag ötödével, csökken a személyjövedelem adó helyben maradó 
része.  2010.évben a költségvetésben 259 millió forint működési hiányt terveztünk, amelyet 2 
ütemben tudtunk lenullázni. 2011. évben 321 millió forinttal számolhatunk. A saját 
bevételeknél, a helyi adóbevételeknél egy kisebb mértékű csökkentéssel számolunk. A 2010. 
évnél is feszített tervezés volt a 2011.évben sem lesz másképp. Az illetékbevételek rohamosan 
nagy ütemben csökkennek évek óta. A 2010. évre már csak 160 millió forintot tervezünk, 
amely kicsivel több lesz, de elég nehéz a tervezése mivel évközben is változtak a 
jogszabályok. A jövőt tekintve jelentősen fognak változni az öröklődési és ajándékozási 
jogszabályok, illetve annak eltörlése. Ezért jelentős bevétel csökkenéssel számolnunk. 



Igaz a kormány ígéretet tett arra vonatkozóan, hogy a kiesést valamilyen módon kompenzálni 
fogja az önkormányzatok felé. Az elmúlt évben sajnos a kompenzációs összeget a 
minisztérium az összes önkormányzat között osztotta szét. Az idén sem fogunk ebből a 
kompenzációs összegből részesedni. A központi költségvetésből származó bevételeknél a 
települési üzemeltetési normatíva összege nőtt. 2011.évben 45 millió forint többlettel 
számolunk. A közcélú ellátásoknál viszont kevesebb lesz a bevétel. A szociális ellátásoknál 
kevesebb lesz az összeg. Kevesebb lesz a bevételünk. Holott a pénzbeli ellátás nagyon ível 
felfelé. A dupláját fizetjük ki a segélyeknél. Várhatóan ez az összeg nem fog csökkeni. 
Várható ezen a területen is komoly jogszabályi változás, amelynek nagyságrendjét még nem 
látjuk, hogy mekkora többlettel kell számolnunk. Mind ezek nehézséget jelentenek a 2011. évi 
költségvetés tervezésénél. Jelentős tényező a kötelezettség vállalás tervezése. Látszik, hogy a 
2011. évben 500 millió forinttal magasabb a kötelezettségvállalásunk, mint az előző évben 
volt. A tartalék tervezését nagyon fontosnak tartjuk. Elképzelhető, hogy nem lesz nagyobb az 
általános tartalék képzése, mint idén. Idén is a pénzmaradványból próbáltuk kiváltani. 
Várhatóan vannak ugyan bevételi többleteink, de vannak többlet kiadásaink. Úgy látjuk, hogy 
a bevételi többleteinkből származó tartalékunk nagyobb részét a bevétel kiesésére kell 
fordítanunk. A működési hiányt legyen miből kiváltani. A 2011.évi költségvetésnél arra 
törekszünk, hogy minél kisebb működési hiányt hagyjon jóvá a közgyűlés. Nagyon fontosnak 
tartom, hogy tudjuk tartani a hosszú távú működés fenntarthatóságát. Ha nem ismerjük a 
központi akaratot, az állami feladatokat, hogy a kormány mely feladatokat hagy meg 
önkormányzati körben, másrészről melyek lesznek azon feladatok, amik átkerülnek az állami 
feladatokhoz, addig sajnos nem tudunk hozzányúlni a rendszerhez. Ha tisztázódnak a 
feladatkörök, akkor újra el kell gondolkodni, és hozzányúlni a pénzügymutatós anyaghoz, 
hiszen ez a módszer tudja biztosítani a hosszú távú fenntartható működést, fejlesztést. Bízom 
benne, hogy a 2012.évi költségvetési koncepciónál már megjelenhet. De ahhoz az szükséges, 
hogy tisztán lássuk, hogy a feladatok hogyan strukturálódnak. Igaz, hogy minden évben 
elmondjuk, hogy egyre nehezebb a feltételrendszer, de sajnos ezt már erősen érezzük. A külső 
és belső lehetőségek folyamatosan csökkennek.  
 
Dr. Nagy Árpád 
A költségvetés előzetes tervszámai között a 14-es sorszám alatt szerepel az Egri Sportiskola. 
Az intézmény működési bevételei között az látható, hogy a 2010. évi várható teljesítése 26 
mFt, előirányzott 2011-re 23 mFt. Megnézve az összes intézményi támogatást az látható, 
hogy máshol is van csökkentés, de ez tűnik a legdrasztikusabbnak. Ezt mi indokolja? 
 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
Ezek még csak előzetes számok, amiket az intézményektől bekértünk, ez még a költségvetési 
tárgyalásokon lényegesen változik. Ezek olyan számok, amelyeket az intézményvezetők 
meghatároztak azok a számok kerültek be a költségvetési koncepcióba, ezekről fogunk 
vitatkozni, amikor összeállításra kerül a 2011 évi költségvetési terv. Biztos, hogy nem ez lesz 
a bevételi szám a Sportiskolánál. 
 
Dr. Nagy Árpád 
A 27. oldalon van a sporttal kapcsolatban egy kisebb fejezet. Örvendetesnek tartja, hogy a 
sport területén intézményi keretekben történő fejlesztést előirányozza a költségvetés. Kérdése, 
hogy az egyébként sporttal foglalkozó szervezetek fejlesztése, vagy szinten tartása mennyiben 
mennyire van megcélozva.  
 
 
 



Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
Nem volt. Örülünk, hogy a saját intézményeinket, és létesítményeinket megpróbáljuk 
valamilyen szinten karbantartani, felújítani a lehetőségekhez képest. Látható, hogy a saját 
intézményeinkre sem tudunk annyit költeni, amennyi szükséges lenne ahhoz, hogy a jó gazda 
gondosságával védjük ezeket az ingatlanokat. Egyelőre nem tervezzük, hogy más 
sportegyesületeknek az ingatlanjait próbáljuk meg karbantartani. 
 
Dr. Nagy Árpád 
Nemcsak erre irányult a kérdés, hanem a feladat teljesítésének támogatására.  
 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
Sporttámogatás biztos, hogy lesz a jövő évben is. Nem biztos, hogy ugyanilyen 
nagyságrenddel, mint amilyen az idén volt. 
 
Dr. Nagy Árpád 
Nem látni egyetlen egy célzást arra, hogy az civil önkormányzati kapcsolatokba van-e valami 
terve az önkormányzatnak. 
 
Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
Régóta tervezik, hogy egységes rendszerbe kelleme foglalni az összes támogatást. Szeretnénk 
változtatni az adó címkézésen is. Most lesz a adórendelet módosítása a Közgyűlésre. Ott is 
egy olyan elmozdulást terveznénk, (ha a Közgyűlés jóváhagyja) hogy ötven ezer forint legyen 
legalább egy-egy amit egy civilszervezetnek lehetne címkézni.   
 
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság igen 
egyhangú szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 
 

17/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
 
A Bizottság megtárgyalta Eger Megyei Jogú Város 2011. évi koncepcióját és javasolja a 
Közgyűlés elé terjesztését. 
 

18./ Előterjesztés önkormányzati intézmények előirányzatainak módosítására  
            Előadó: Juhászné dr. Krecz Erzsébet 
    
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság egyhangú 
szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 
 

18/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
A Bizottság megtárgyalta az önkormányzati intézmények előirányzatainak módosítására 
készített előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. Az Egri Kereskedelmi, Mezőgazdasági, Vendéglátóipari Szakközép-, Szakiskola és 
Kollégiumnál (I. fejezet 1. címszám 4. alcímszám) – dologi kiadások többletköltsége 
miatt – történjen meg a személyi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának csökkentése 
3. 500 ezer Ft értékben, a dologi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának egyidejű 
növelése mellett. 



2. A Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégiumnál (I. fejezet 1. címszám 5. alcímszám) 
– különféle dologi kiadások fedezetének emelése miatt – a dologi jellegű kiadások 
kiemelt előirányzata növekszik 5.870 ezer Ft-tal, ezzel egyidejűleg a munkaadókat 
terhelő járulékok kiemelt előirányzata 2.270 ezer Ft-tal, az ellátottak pénzbeli 
juttatásának kiemelt előirányzata 1.600 ezer Ft-tal, a beruházási kiadások kiemelt 
előirányzata 2.000 ezer Ft-tal csökken (összesen 5.870 ezer Ft értékben). Ezzel 
egyidejűleg az intézmény működési támogatása növekszik 2.000 ezer Ft-tal, az 
intézmény felhalmozási támogatása csökken 2.000 ezer Ft-tal.  

 
3. A Közgyűlés elrendeli, hogy a Felsővárosi Általános Iskolánál (I. fejezet 1. címszám 

8. alcímszám) – riasztóvásárlás és dologi jellegű többletkiadások miatt - történjen meg 
a személyi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának 2.362 ezer Ft-os, a munkaadókat 
terhelő járulékok kiemelt előirányzatának 2.388 ezer Ft-os csökkentése,  a beruházási 
kiadások kiemelt előirányzatának 1.053 ezer Ft-os emelése, és a dologi jellegű 
kiadások kiemelt előirányzatának    3. 697 ezer Ft-os egyidejű emelésével. Továbbá 
történjen meg az intézményi működési támogatás 1.053 ezer Ft-os csökkentése az 
intézményi felhalmozási támogatás egyidejű emelésével. 

 
4. A Hunyadi Mátyás Általános Iskolában (I. fejezet 1. címszám 9. alcímszám) – 

karbantartási   kiadások többletköltsége miatt – történjen meg a beruházási kiadások 
kiemelt előirányzatának csökkentése 150 ezer Ft értékben, a dologi jellegű kiadások 
kiemelt előirányzatának egyidejű növelése mellett. Ezzel egyidejűleg az intézményi 
működési támogatása 150 ezer Ft-tal növekszik,  az intézmény felhalmozási 
támogatása pedig csökken 150 ezer Ft-tal. 

 
5.  A Közgyűlés elrendeli, hogy a Lenkey János Általános Iskolában (I. fejezet 1. 

címszám 10. alcímszám) – karbantartási és egyéb dologi kiadások növekedése miatt – 
történjen meg a személyi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának 841 ezer Ft-os, a 
munkaadókat terhelő járulékok kiemelt előirányzatának 827 ezer Ft-os, és a beruházási 
kiadások kiemelt előirányzatának 101 ezer Ft-os csökkentése a dologi jellegű kiadások 
kiemelt előirányzatának 1.769 ezer Ft-os egyidejű emelésével. Ezzel együtt az 
intézmény működési támogatása 101 ezer Ft-tal nő, az intézmény felhalmozási 
támogatása pedig 101 ezer Ft-tal csökken. 

 
6. A Dr. Kemény Ferenc Általános Iskolánál (I. fejezet 1. címszám 11. alcímszám) – 

dologi kiadások többletköltsége miatt – történjen meg a személyi jellegű kiadások 
kiemelt előirányzatának csökkentése 3.000 ezer Ft értékben, a munkaadókat terhelő 
járulékok kiemelt előirányzatának csökkentése 1.500 ezer Ft-tal, a dologi jellegű 
kiadások kiemelt előirányzatának 4.500 ezer Ft-os egyidejű emelése mellett.   

 
7. A Farkas Ferenc Zeneiskolában (I. fejezet 1. címszám 12. alcímszám) történjen meg 

az intézményi működési bevételek 1. 000 ezer Ft összegű, a dologi kiadások kiemelt 
előirányzatának 2. 125 ezer Ft összegű emelése, a személyi jellegű kiadások kiemelt 
előirányzatának 800 ezer Ft-os, a munkaadókat terhelő járulékok kiemelt 
előirányzatának 300 ezer Ft-os, és a beruházási kiadások kiemelt előirányzatának 25 
ezer Ft-os csökkentése előre nem tervezhető kiadások felmerülése miatt. Ezzel 
egyidejűleg az intézmény működési támogatása 25 ezer Ft-tal nő, az intézmény 
felhalmozási támogatása egyidejű csökkentésével. 

 
 



8. A Közgyűlés elrendeli, hogy a Hivatásos Önkormányzati Tűzoltóságnál (I. fejezet 1. 
címszám 17. alcímszám) - munka-, védőruha, karbantartási és kisjavítási, egyéb 
üzemeltetési és fenntartási szolgáltatások kiadásainak növekedése miatt – a dologi 
jellegű kiadások kiemelt előirányzata növekedjen 21.000 ezer Ft értékben, a személyi 
jellegű kiadások kiemelt előirányzatának 19.000 ezer Ft-os és a munkaadókat terhelő 
járulékok kiemelt előirányzatának 2.000 ezer Ft-os egyidejű csökkentésével.  

 
9. A Közgyűlés elrendeli, hogy a 2. sz. melléklet szerint történjen meg a kiemelt 

előirányzatok változása. 
 
10. A Városi Nevelési Tanácsadó és Logopédiai Intézetben (I. fejezet 1. címszám 31. 

alcímszám) - szakmai eszközök vásárlására miatt - a beruházási kiadások kiemelt 
előirányzata növekszik 101 ezer Ft-tal, a dologi jellegű kiadások előirányzatának 101 
ezer Ft-os csökkentése mellett. Ezzel együtt az intézmény működési támogatása 101 
ezer Ft-tal csökken, intézmény felhalmozási támogatása 101 ezer Ft-tal növekszik. 

 
11. A Közgyűlés elrendeli, hogy a Bölcsődei Igazgatóságnál (I. fejezet 1. címszám 32. 

alcímszám) – kis értékű tárgyi eszközök beszerzése, és karbantartási kiadások 
növekedése miatt – a beruházási kiadások kiemelt előirányzata 413 ezer Ft-tal, a 
munkaadókat terhelő járulékok kiemelt előirányzata 890 ezer Ft-tal csökken, a dologi 
jellegű kiadások kiemelt előirányzatának 1. 303 ezer Ft-tal történő növelése mellett. 
Ezzel együtt az intézmény működési támogatása 413 ezer Ft-tal nő, az intézmény 
felhalmozási támogatásának egyidejű csökkentésével. 

 
12. Az Egri Közszolgáltatások Városi Intézményénél - karbantartási munkák 

elvégzésének szükségessége miatt - a beruházási kiadások kiemelt előirányzata 1.530 
ezer Ft értékben, a munkaadókat terhelő járulékok kiemelt előirányzata 1.183 ezer Ft 
értékben csökken, a dologi jellegű kiadások kiemelt előirányzatának egyidejű 
emelésével 2.713 ezer Ft értékben. Ezzel egyidejűleg az intézmény működési 
támogatása 1.530 ezer Ft-tal növekszik, az intézmény felhalmozási támogatása 1.530 
ezer Ft-tal csökken. 

 
13. A Közgyűlés elrendeli, hogy a Bródy Sándor Könyvtárnál (I. fejezet 2. címszám) – 

többletbevétel keletkezése miatt – történjen meg a személyi jellegű kiadások kiemelt 
előirányzatának 1. 088 ezer Ft-os emelése, az Intézményi működési bevételek 1. 088 
ezer Ft-os egyidejű emelésével. 

 
 

Felelős: Jegyző megbízásából 
Juhászné Dr. Krecz Erzsébet Gazdasági 
Irodavezető, 
Ballagó Zoltán Oktatási, Kulturális, Sport 
és Ifjúsági Irodavezető.  
Határidő: azonnal, ill. értelem szerint  

 
 
 
 
 



19./ Előterjesztés a „Közoktatási térségi sajátosságokhoz igazodó szervezése és 
infrastruktúrájának fejlesztése a Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégium, 
kollégium épületében” című pályázat önerő biztosításáról 
Előterjesztő: Vendrei Mária 
Előadó: Bori Attila 

 
Csákvári Antal 
Itt egy pályázatról van szó. 
Ballagó Zoltán irodavezető úr kíván e kiegészítést fűzni az előterjesztéshez? 
 
Ballagó Zoltán 
Egyelőre egyeztetés folyik a két iroda munkatársai között a pályázattal kapcsolatban. 
Ez a pályázat a Dobó István Gimnázium pályázatával egy időben lett benyújtva. Az itt 
megjelenített 2008-as számokat igen csak kérdőjelesen kell tekintenünk, mert már 2010 év 
végét írunk. Lehetőség nyílik arra, hogy a pályázatot újra lehet gondolni. Erre 60 nap áll a 
rendelkezésre. Ez plusz költségekkel jár, és ehhez szeretnénk kérni a közgyűlés 
hozzájárulását. 
Ez egy fontos pályázata az intézménynek, mert nagyon rá fér már az iskolára a korszerűsítés. 
 
Csákvári Antal 
Az iskolára valóban nagyon ráfér a felújítás. Az épületben komoly átalakítások lesznek. A 
kollégiumi részben emelt szintű apartmanokat alakítanak majd ki. Ez a nyári plusz bevételek 
miatt fontos az iskolának. Teljes körű lesz az akadálymentesítés, liftet szeretnek fel az 
épületben. A homlokzatot hőszigeteléssel látják el.  
Összességében elmondható, hogy az épület teljesen meg fog felelni a mai kor elvárásainak. 
10% önerőt kell ehhez biztosítania az egri önkormányzatnak. 
 
Aranyosi Gábor 
Csak egy dolgot szeretnék ebből a pályázatból kiemelni, amely a megújuló energiaforrások 
hasznosítását helyezi előtérbe. Hiszen ez a jövő és nekünk ezt kell támogatni. Példaértékű 
lehet ez a fejlesztés a város és más intézmények számára is. 
Hihetetlenül nagy lehetőségek vannak ebben a rendszerben, és ezt ki kell tudnunk használni. 
 
Csákvári Antal 
Készleteink végesek, ezért a termikus illetve a napenergiák felé kell nyitnunk. 
 
Közben megérkezett Bognár Ignác képviselő úr a bizottsági ülésre. 
 
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság egyhangú 
igen szavazattal támogatja a Közgyűlés elé terjesztését. 
 
 

19/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
 
A Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és támogatja az alábbi határozati javaslatok 
Közgyűlési elfogadását. 
 
 



Határozati javaslatok: 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése támogatja az ÉMOP- 4.3.1/2/2F-2008-0066 
azonosító számú I. fordulóban benyújtott „Közoktatás térségi sajátosságaihoz igazodó 
szervezés és infrastrukturális fejlesztés a Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégium, 
kollégiumi épületében” című pályázat II. fordulós benyújtását az ÉMOP-2008-
4.3.1./2/2F kiírásra. Továbbá a Közgyűlés kötelezettséget vállal a benyújtandó 
pályázat megvalósításához szükséges 22.578.178 Ft saját erő biztosítására a 2011. évi 
költségvetés terhére és felhatalmazza a Polgármestert a beadáshoz szükséges 
dokumentumok aláírására. 

Felelős:  Habis László 
 polgármester 

 
Határidő: 2011. január 21. 

 

 

2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a „Közoktatás 
térségi sajátosságaihoz igazodó szervezés és infrastrukturális fejlesztés a Szilágyi 
Erzsébet Gimnázium és Kollégium, kollégiumi épületében” című ÉMOP- 4.3.1/2/2F-
2008-0066 azonosító számú pályázat megvalósítása során az előre nem látható 
költségek fedezetére a 2011. évi költségvetés terhére további önkormányzati saját 
forrást biztosít a „Szilágyi Erzsébet Gimnázium és Kollégium, kollégiumi épületében 
infrastrukturális fejlesztéséhez saját erő kiegészítéseként”. A jóváhagyandó 
előirányzatot 2011. évben a tartalékok között szükséges szerepeltetni. 

 
Felelős:  Habis László 
  polgármester 

 
Határidő: 2011. február 28. 

 
20./ Javaslat közoktatási Önkormányzati Intézkedési Terv módosítására 

            Előterjesztő: Ballagó Zoltán 
          Előadó: Merczel Éva 
 
Ballagó Zoltán 
Két ok miatt volt szükség az Önkormányzati Intézkedési Terv módosítására, egyrészt 
jogszabályi kötelezettség írja elő, másrészt pályázati kötelezettség miatt. Azok a szabályozók, 
amik a közoktatás jövőjét meghatározzák még nem ismertek, sem az önkormányzati 
feladatellátásra vonatkozóan, sem a közoktatásra vonatkozóan. 2011. tavaszára várható a 
végleges közoktatásról szóló törvény elfogadása. Az anyagkészítés során kérték az 
intézményeket, hogy aktívan kapcsolódjanak be ebbe a folyamatba és fogalmazzák meg 
jövőképüket az elkövetkezendő évekre vonatkozóan. Az anyag elkészülése után az óvodai-, 
általános iskolai-, középiskolai szakkollégiumban megvitatták az anyagot és az ott 
elhangzottakból is építettek be a bizottsági anyagba. Az előterjesztés két részből áll, 
helyzetelemzésből, amely konkrétumokat tartalmaz, ill. fejlesztési feladatokból. Az 
előterjesztéshez csatolták az Önkormányzati Intézkedési Tervet a mellékletekkel együtt, ill. 
azokat a véleményeket, amelyeket az intézmények küldtek be. A Megyei Közgyűlés illetékes 
bizottsága úgy ítélte meg, hogy a megyei fejlesztési tervvel összhangban vannak azok a 
változtatások, amelyeket az Önkormányzati Intézkedési Tervben kezdeményeznek. 
 



Csákvári Antal 
Az iskolák, szakkollégiumok, a szülői munkaközösségek, tantestületek is véleményt mondtak 
az intézkedési tervről. Az iroda mindezeket figyelembe véve és a megyével egyeztetve 
készítette el az anyagot. Nagyon nehéz a közoktatás helyzete a létszámgondok miatt. Egerben 
kiugróan magas a lakosság számának csökkenése a többi megyei jogú városhoz képest a KSH 
adatai szerint.  
Sok változás várható a közoktatásban az elkövetkező 1-2 évben. Akkor lehet még 
konkrétabban megfogalmazni a feladatokat és célokat a közoktatási intézményfenntartóknak, 
ha a közoktatási törvény elfogadásra kerül. Sok szempontnak kell megfelelni, be fognak lépni 
olyan régi metódusok, mint pl. a szakfelügyelet. Az új oktatási kormányzat próbál egy 
pedagógus pályamodellt felépíteni, amely többpilléres lenne és ehhez a pénzügyi fedezetet is 
meg fogja teremteni. Ez segíthetni azt is, hogy a legalkalmasabbak kerüljenek a pályára.  
A két tannyelvű gimnáziumok megszüntetése is felvetődött, pedig színvonalas az oktatás és a 
tehetséggondozás is jól érvényesül. 
 
Bodnár Gábor 
Szeretné megköszönni az iroda munkáját. Biztos benne, hogy az intézkedési tervben leírtak az 
elkövetkező 6 évre nem fognak szavatosságot vállalni. Az intézményvezetői véleményében is 
leírta, hogy a következő években ennek a felülvizsgálata kell. Kényszerhelyzetben van az 
iroda és az önkormányzat is, mert ezt a tervet még akkor is el kell fogadni, ha jelenleg még 
nagyon képlékeny állapotot mutat. Dicséretét fejezi ki az iroda minden dolgozójának. 
 
Balogh Éva 
Szeretné megköszönni a szakszervezetek nevében az alapos munkát és, hogy időben 
megkapták az anyagot. Egyetért Igazgató Úrral, hogy benne van a képlékenység és a 
változtathatóság az anyagban, hiszen a törvénykezésre még várni kell. Reméli, hogy ha a 
törvények már meglesznek egy olyan oktatási rendszert tudnak működtetni, ahol a 
pedagógusok foglalkoztatottsága meg lesz és a szülők is megtalálják a számításaikat. 
A legfontosabb számukra, hogy a gyerekek, családok helyet találjanak az egri oktatási 
rendszerben és Eger méltó lesz ahhoz a hírnevéhez, hogy az oktatásban „iskolaváros” 
jelleggel bír. 
 
Ládiné Szabó Tünde 
Szeretné megköszönni elnök úrnak és a bizottságnak a pedagógus továbbképzéssel 
kapcsolatban tett előrelépéseket. A törvény előírja a pedagógus továbbképzéseket, de anyagi 
hátteret nem biztosít hozzá. Szeretné kérni a bizottság további támogatását és várják a 
különböző pályázati lehetőségeket. 
 
Felföldiné Szabados Ágnes 
Rendkívül alaposan kidolgozott és átgondolt anyagot kaptak. Örül neki, hogy nem csak a 
pedagógusokra, hanem a technikai dolgozókra is gondoltak és az ő képzésükkel kapcsolatos 
tervek is szerepelnek az anyagban. Fontosnak tartja, hogy a sajátos nevelési igényű gyerekek 
megfelelő intézményenkénti, területi felosztása is megtörténhet. 
 
Borbély András 
A szakkollégiumok véleménye is visszatükröződik az anyagban. Minden iskola a saját 
területével foglalkozott, a saját gondjait hozta fel összevetve ezzel a tervvel. Ez az anyag arról 
szól, hogy véleményezzék az intézkedési tervet, nem pedig egymás véleményezéséről, 
minősítéséről. Minden óvoda és iskola véleményezte az anyagot, kivéve egy. Sajnos a Lenkey 
János Általános Iskola a Bornemissza Gergely Szakközépiskolát kezdte el minősíteni. 



Úgy gondolja, hogy ez nem helyén való, két önkormányzati iskola egymáshoz így nem 
viszonyulhat. Azt a feladatot, amit a város rájuk terhel a legnagyobb tudással végzik. Nagyon 
méltatlannak tartja, hogy egy intézményvezető így reagál egy másik iskola munkájára, ami 
kivetül az egész tantestületre és az egész iskolára. Rengeteg olyan szakképzés van, ahol 
minőségi szakemberek jönnek ki a képzésből. A kötelező beiskolázásból fakadóan a tanulók 
legsilányabb rétege is bekerül oda, ahová régen be sem kerülhetett. Nem igaz az, hogy 
hiányszakmákban csak az alapítványi iskolák tudnak beiskolázni és a város nem tud. 
Hiányszakmában pl. az Ő iskolájuk iskoláz be és ezzel a városnak, térségnek a lehetőségét 
próbálja javítani. 
 
Ballagó Zoltán 
Az anyagba azok a vélemények kerültek be, amik beérkeztek, nincsenek cenzúrázva. Ezt a 
dolgot szükséges lesz igazgató asszonnyal megbeszélni, ő felvállalja ezt a szerepet. 
 
Bognár Ignác 
Minden 4. általános iskolás vidékről bejáró. Szeretné, ha mindenkinek lehetősége lenne a saját 
lakóhelyén iskolába járni. A kormányzati tervezetben szerepel a kisiskolák célzott többlete 
támogatása és hogy, az óvoda, általános iskola alsó tagozata lehetőleg helyben történő 
feladatellátása legyen biztosított. Készülni kell arra, hogy egyszer igazi falvakban, igazi 
odakötődő embereket nevel a társadalom és azok lesznek igazi hazafiak. Ezek a gyermekek 
már nem kötődnek a szülőfalujukhoz, a gyermek társaikhoz. Bekerülnek egy olyan helyre, 
ahol idegenek lesznek. Szeretné, ha a kormány terve megvalósulna, és a pedagógusok 
kijárnának tanítani. 
 
Csákvári Antal 
Az oktatási kormányzat azt tervezi, hogy az óvoda és az alsó tagozatok, helyben az adott 
településen legyenek. Az önkormányzatok meg fogják kapni hozzá a támogatást, de nem lesz 
egyszerű megteremteni a pénzügyi forrásokat. 
Ballagó Zoltán 
Itt már több éven keresztül működik egy rendszer és visszafelé irányítani a folyamatokat 
nagyon nehéz. Fognak tenni lépéseket, hogy az 1-4. évfolyam helyben maradjon. A meglévő 
mikro társulásoknál is ezt szeretnék erősíteni. Alapvető jog a szabad iskolaválasztás joga, de 
ez nagyon nehezen kezelhető egy irányított rendszerben. 
 
Bodnár Gábor  
Az Ő szülőfalujából a gyerekeket a 3. településre hordják át a felső tagozatban. Azért, mert a 
szülők azt szeretnék, ha a gyerek tanulna, nem vernék meg minden nap, nem szednék el az 
ennivalójukat. Egerben már az intézményfenntartó mikro társulások létrejötte előtt is 
behordták a gyerekeket a szülők. 
 
Bognár Ignác 
Szeretné elmondani, hogy Gyergyószentmiklóson nincs roma probléma, mert a romák külön 
iskolába járnak. Ott felmerték ezt vállalni, hogy külön iskolát csinálnak 20 ezer lakossal, itt is 
meglehetne tenni. 
 
Csákvári Antal 
Ezeket a családokat az oktatás révén lehet csak közelíteni a civilizációhoz. Nem lehet 
eldönteni, hogy a Gyergyószentmiklósi példa-e a jó vagy az integrált oktatás. A 
tehetséggondozásra figyelni kell. Az integrált oktatás ne azt jelentse, hogy azzal a tanulóval, 
aki tehetséges nem tud a pedagógus foglalkozni, mert van 6 olyan tanuló az osztályban, 



akik lekötik minden energiáját. Európában ahol integrált oktatás van, kisebb létszámú 
osztállyal dolgoznak, nem egy pedagógus van és van megfelelő szakember. Ha itt is ezt az 
utat választják, mindenképpen több pénz kell hozzá.   
 
Ballagó Zoltán 
Erre vonatkozóan maga az anyag is tartalmaz konkrétumokat. Egyrészt az iskolapszichológusi 
hálózat kialakítása, másrészt az egységes gyógypedagógiai-módszertani intézmény 
létrehozása válasz lehet ezekre a kérdésekre. 
 
Martonné Adler Ildikó  
Az új oktatási törvényjavaslat tartalmaz egy olyan kitételt, hogy olyan intézményekben ahol 
az indokolt nulladik évfolyamot lehet indítani, mint előkészítő oktatást. Javasolja a 
tartalékképzési fejezetbe bevenni. A Felsőváros területén biztosan lenne rá igény és nagy 
lépés lenne az esélyegyenlőség felé. Ezáltal a gyerekek könnyebben tudnák kezdeni az első 
osztályt. 
Az óvodai férőhely igények szempontjából nem gondolja, hogy új óvoda építésére lenne 
szükség. Vannak általános iskolák, amelyek rendelkeznek szabad kapacitással és itt óvodai 
csoportok működését lehetne beindítani. Többcélúvá válnának az intézmények és 
gazdaságosabb lenne a működtetésük. 
Kéri, hogy olyan intézmények rekonstrukciójában gondolkodjanak, amelyek többcélúan 
használhatóak. 
A Móra Ferenc Tagiskolával kapcsolatban el kellene azon gondolkozni, hogy méltóbb helyre 
költözzenek. Sok helység az iskolában nem felel meg a törvényi előírásoknak sem, pl.: a 
talajszint alatti helyiségek. 
Borbély András igazgató úrnak szeretné elmondani, hogy valóban elszomorító, hogy az egyik 
intézményvezető a másikkal szemben ilyen magatartást tanúsít. A Bornemissza Gergely 
Szakközépiskola felvállal egy olyan nehéz feladatot, hogy nehezen kezelhető, nehezen 
nevelhető gyerekekből kell mesterembereket nevelni. 
 
Ballagó Zoltán 
Képviselőasszony a Híd-programról beszélt. Ez nem csak óvodából az általános iskolába való 
átmenet, hanem általános iskolából a középiskolába való átmenetet jelenti. Ez egy új elem, 
ami december 3. óta ismert. A bizottság javaslatára ezt is be lehet emelni a Közgyűlési 
anyagba. 
Az óvodai-, általános iskolai férőhely kapacitások felülvizsgálata szerepel az anyagban, de 
lehet az óvodára és a Móra Ferenc iskolára olyan megoldást találni, amit képviselőasszony is 
javasolt. 
Jelenleg elkészülőben van a 2011-2013 közötti pályázati akcióterv. A ma leadott anyagban 
figyeltek arra, hogy olyan intézmények kapjanak prioritást, ahol több funkció is kialakítható. 
 
Aranyosi Gábor  
Úgy gondolja, ha együtt kell működni az iskoláknak, közösen gondolkozni és látni a 
problémákat. 
 
Dobó Katalin 
A képviselőasszony által elmondottakat a Felsővárosi Általános Iskolában tudják támogatni. 
A Felsővárosban kialakult helyzetet óvatosan kell kezelni, ott sok iskola van még mindig, de 
van a városrésznek egy elöregedési szakasza. Az iskola összevonásokat is nagyon alaposan át 
kell gondolni a jövőben. 



Bognár Ignác hozzászólásához szeretné hozzáfűzni, hogy nagyon jó lenne, ha a kisiskolák 
beindulnának, bár a szándék még nem látszik. Sajnos nagyon él a szabad iskolaválasztás. A 
roma gyerekeket csak az oktatáson keresztül lehet abból a helyzetből kiemelni, amiben 
jelenleg vannak. Elmondja, hogy ő nem a szegregáció híve, de olyan iskolákat kellene 
létrehozni, ahol ezeket a gyerekeket külön fel lehetne zárkóztatni egy bizonyos szintig és 
szelektálva engedni őket a középfokú oktatásba. 
Örömmel látja a nulladik évfolyam és a kis létszámú osztályok bevezetésének lehetőségét. 
 
Ballagó Zoltán  
Amennyiben a jogszabályi feltételek megteremtődnek, lehet alapja a bevezetéseknek. 
 
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5 igen 
egyhangú szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 
 

20./2010. (12.07.) HEB határozat 
 
Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága megtárgyalta közoktatási 
Önkormányzati Intézkedési Terv módosításáról szóló javaslatot és az alábbiakról döntött: 
 
1.)   A Humán Erőforrás Bizottság támogatja a javaslat Közgyűlés elé történő terjesztését. 
2.) A Humán Erőforrás Bizottság támogatja a közoktatási Önkormányzati Intézkedési Terv 

módosításának elfogadását. 
 

21./ Javaslat Eger Megyei Jogú Város Települési Közoktatási Esélyegyenlőségi 
Intézkedési Tervének módosítására 
Előterjesztő: Ballagó Zoltán 
Előadó: Bíróné Bardi Ágnes 

 
Ballagó Zoltán 
Jogszabályi és pályázati kötelezettség miatt kellett hozzányúlni ehhez az anyaghoz. Az utóbbi 
időben az esélyegyenlőség már a perem területekre szorult. Ez a folyamat a 2009-2010-es 
tanévben indult. Az Oktatási és Kulturális Minisztérium feltett a honlapjára egy 
táblarendszert, amiből kellett volna dolgozniuk. Ezek a táblák régebben world formában 
voltak, most excelben vannak, nem kapcsolódnak egymáshoz és nagy munka volt használható 
formába hozni. A táblázatok kitöltése az intézményvezetők feladata volt, 3 évre 
visszamenőleg kellett az adatokat begyűjteni. Az anyagot november végére készítette el az 
esélyegyenlőségi szakértő, de még kellett benne korrektúrázni, mert voltak benne 
hiányosságok. Most már elfogadható formában van. 
 
Csákvári Antal 
A szakértő is leírt egy-két dolgot, amit meg kell valósítani Eger városának. Az óvodásoknál 
be kell vonni civil szervezeteket, pedagógusokat, védőnőket és megnézni, hogy az óvodások 
között vannak-e hátrányos helyzetűek. Nem olyan egyszerű a hátrányos helyzetű gyerekek 
intézményenkénti elosztása. 
 
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5 igen 
egyhangú szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 
 



21/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága megtárgyalta Eger Megyei Jogú Város 
Települési Közoktatási Esélyegyenlőségi Intézkedési Tervének módosításáról szóló javaslatot 
és a következő határozatot hozta: 
 
Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága 2011. január 1-jei hatállyal elfogadja 
Eger Megyei Jogú Város Települési Közoktatási Esélyegyenlőségi Intézkedési Tervének 
2010. évi módosítását.  
        Felelős: Ballagó Zoltán 
            Irodavezető 
        Határidő: 2011. január 31. 
 

22./ Előterjesztés az önkormányzati fenntartású általános iskolák működési/felvételi/   
körzetének felülvizsgálatáról, módosításáról a 2011/2012. tanév vonatkozásában. 

        Előterjesztő: Ballagó Zoltán 
       Előadó: Kovács László 
   
Ballagó Zoltán 
A hátrányos helyzetű és a halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek létszámát a 
fenntartónak vizsgálnia kell. Az intézményekből begyűjtött adatok alapján a halmozottan 
hátrányos helyzetű gyerekek és tanulók aránya a városban 6,28 %. Természetesen ettől több 
van, de csak az egri tanulókat kell vizsgálni a jogszabályi előírás alapján. 
Települési arányt és az adott intézmény halmozottan hátrányos helyzetű arányát nézve nem 
szabad, hogy a különbség 15% vagy annál magasabb legyen. Egyik intézmény sem éri ezt el, 
a legmagasabb a Felsővárosi Általános Iskolában van, 11,24 %. 
 
Csákvári Antal 
Szeretné meg kérdezni, hogy a Felsővárosi Általános Iskolában mekkora az arány. 
 
Dobó Katalin 
A Balassi Bálint Általános Iskolában 17 fő az egri HHH tanuló, de egyébként 48 fő. 
 
Balogh Éva 
A Tinódiban 378 tanulóból 108 hátrányos helyzetű, amiből 40 körül van a halmozottan 
hátrányos helyzetűek száma és itt a legalacsonyabb a vidéki tanulók száma. 
 
Dobó Katalin 
A Balassi körzetében 16 utca tartozik, ijesztően kevés gyerek lakik ott. Az anyag tökéletes, de 
a valóságot nézve, hogy valóban mennyi a halmozottan hátrányos helyzetűek száma nagyon 
magas. A székhely iskolába 195 gyermek jár, ebből a halmozottan hátrányos helyzetűek 
száma 103. 
 
Ballagó Zoltán 
A Felsővárosi Általános Iskola székhelyén az intézmény körzetében lakó egri tanulók száma 
588, de csak 20 fő jár az adott intézménybe. Nem biztos, hogy a jogszabály helyesen 
határozza meg ezt a mértéket, más szempontok alapján talán valósabb képet kapnának. 
 
 
 



Bodnár Gábor 
A Felsővárosnál tálcán kínálja magát 150-200 millió Ft. Meg kell nézni az iskolák 
kihasználtságát. Ebben az ügyben lépni kell, jusson oda pénz, ahol van gyerek. A hátrányos 
helyzetű gyerekek szempontjából lehet-e tovább egy helyre még több gyereket integrálni vagy 
olyan állapotok jönnek létre, hogy kezelhetetlenek lesznek. Az önkormányzatnak szinte 
lehetetlen kézben tartania a város közoktatási hálózatának az irányítását. A nem 
önkormányzati fenntartású iskolák szabadon azt csinálnak, amit akarnak. 
 
Csákvári Antal 
Szeretné tudni, hogy általános iskolák vezetői megtesznek-e mindent, hogy a gyerekek 
önkormányzati fenntartású iskolákban tanuljanak tovább. 
 
Dobó Katalin 
 A Balassiban hosszú évekre visszamenőleg prioritást élvezett a Dobó István Gimnázium, 
Gárdonyi Géza Gimnázium, Szilágyi Erzsébet Gimnázium, Andrássy György Közgazdasági 
Szakközépiskola és az Egri Kereskedelmi és Vendéglátóipari Szakközépiskola. Nagyon jó 
ezekkel az iskolákkal a kapcsolatuk. Akik kevésbé tehetősebbek, olyan iskola felé 
orientálódnak ahol nem kell tandíjat fizetni. Jelenleg is az elsődleges jelentkezésekben az 
Andrássy, Szilágyi és a Kereskedelmi, ezután következnek csak az alapítványi iskolák. De ez 
nem biztos, hogy mindenhol így van. 
 
Bodnár Gábor 
A Balassi tantestülete nem sokat változott, viszont az eredményességük növekedett. Ez 
nagymértékben függ a lakosságtól és a gyerekektől. 
 
Bognár Ignác 
Az óvodásoknál kisebb a hátrányos helyzetűek aránya, mint az iskolában. Nem érti, hogy az 
iskolákban, hogy lehetnek ilyen sokan hátrányos helyzetűek, ha óvodás korukban még nem 
azok. Miért nem derül ki már akkor, hogy ki a hátrányos helyzetű vagy leplezik a hátrányos 
helyzetet, hogy tovább tudjon menni iskolába a gyermek. 
 
Csákvári Antal 
Ez nem így van. A családi háttér miatt lehet a gyermek hátrányos helyzetű, van olyan, akit a 
nagyszülők nevelnek vagy nincsenek szülei. 
 
Bíróné Bardi Ágnes 
A hátrányos helyzet a gyermek szociális helyzetével van összefüggésben, nem az értelmi 
képességeivel. Halmozottan hátrányos helyzetű az a tanuló, akinek a szülei vagy gondviselői 
maximum 8. általánost végzett vagy tartós védelembe vételben van. 
 
Borbély András 
Az integráció nem azt jelenti, hogy a szegény családok feltörekvő és akarni vágyó gyermekei 
bekerülnek a tehetősebb családok gyermekei közé és megtapasztalják ezt a fajta miliőt és 
húzó tényező lesz számukra.  
Örül az új koncepciónak, amiben benne van, hogy a gyerekek állapotát már óvodás korban 
meg kell ítélni és őket jó értelemben vett szegregációban kell részesíteni. 
 
Felföldiné Szabados Ágnes 
Ez sajnos azért kivitelezhetetlen, mert a gyermekeket 5 éves korukig nem mondják ki sajátos 
nevelési igényűnek és addig nem is vizsgálják. 



A szakértői bizottság is nagyon óvatosan fogalmaz és nagyon ritka esetben mondja ki 
valakiről még 6 éves korban is, hogy sajátos nevelési igényű. 
 
Aranyosi Gábor 
Szeretné elmesélni, hogy egy televíziós műsorban látott egy falut, ahol egy nem is pedagógus 
végzettségű hölgy, 100 %-os roma területen olyan iskolát hozott létre, hogy a kompetencia 
felmérések során az eredményeik vetekednek a budapesti gyakorló iskolák eredményeivel. 
Nem a hagyományos pedagógiai módszerekkel tanított, hanem az egyéni foglalkozással, 
játékokkal próbálta a gyerekek képességeit fejleszteni. Úgy gondolja, hogy előrelépést 
szeretnének és az esélyegyenlőséget megteremteni, akkor ebbe az irányba kellene elmenni. 
 
Csákvári Antal 
A közoktatási törvény tervezetében szerepel, hogy szükség lenne a pedagógiai asszisztensekre 
és arra, hogy a pedagógusok adminisztrációs munkáiban segítsenek, ill. a tanításban is. Így 
talán az osztályfőnököket is lehetne tehermentesíteni. 
 
Csákvári Antal 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri szavazzanak. Megállapítja, hogy a bizottság 5 igen 
egyhangú szavazattal támogatja Közgyűlés elé terjesztését. 
 

22/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
Eger Megyei Jogú Város Humán Erőforrás Bizottsága megtárgyalta az önkormányzati 
fenntartású általános iskolák működési /felvételi/ körzetének felülvizsgálatáról, módosításáról 
szóló előterjesztést a 2011/2012. tanév vonatkozásában és az alábbiakról döntött: 
 

1. A Humán Erőforrás Bizottság támogatja az előterjesztés Közgyűlés elé történő 
terjesztését. 

 
2. Tekintettel arra, hogy a városban élő halmozottan hátrányos helyzetű óvodás 

gyermekek, illetve általános iskolás tanulók 2010. október 1-jei létszámadatai alapján 
a halmozottan hátrányos helyzetű tanulóknak az egyes felvételi körzetben kiszámított 
aránya a jogszabályban rögzített tizenöt százalékpontnál alacsonyabb, mint a 
halmozottan hátrányos helyzetű gyermekeknek a település egészére kiszámított 
aránya, Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése az általános iskolai körzethatárokat nem 
módosítja a 2011/2012. tanév vonatkozásában. 

 
 

Felelős:  Ballagó Zoltán 
 Irodavezető 
 Oktatási, Kulturális, Sport  
 és Ifjúsági Iroda 
 
Határidő: 2011. január 31. 
 
 
 
 
 
 



Tájékoztató a munkaerőpiac, a foglalkoztatás és a demográfiai folyamatokról 
 
Csákvári Antal 
Itt ismételten a létszám problémáról van szó. Fogy a népesség és fogy az oktatásba kerülők 
száma. Bízik benne, hogy azok az intézkedések, amiket a kormányzat a jövőre nézve 
fontolgat beváltja a hozzá fűzött reményeket. A kis- és középvállalkozásoknál már történtek 
adócsökkentések. Remények szerint a 16%-os SZJA-val 100 milliárdok maradnak a 
lakosságnál, talán ennek következtében a belső kereslet élénkülni fog és jó hatással lesz a 
munkaerőpiacra is. 
 
Aranyosi Gábor 
Az egyik napirendi pontban van egy statisztikai táblázat, amelyben az áll, hogy a hiány 
szakmákat a kormányzat ösztöndíj rendszerben támogatja, ilyen pl: a szakács szakma. Ebben 
a tájékoztatóban viszont az szerepel, hogy szakácsból, pincérből, fodrászból túlképzés van. 
 
Merczel Éva 
Ez valóban így van, a Kamara adatai alapján látszik, hogy melyek azok a szakmák, 
amelyekből a piaci, ill. a céges felmérés alapján túlkínálat van. A Regionális Fejlesztési és 
Képzési Bizottság dönt arról a 10 szakmáról, amelyet gazdaság igényeinek megfelelő 
szakmának minősít és amelyek központi ösztöndíjban részesülhetnek. A Kamara felmérése 
alapján döntenek és mégis beválasztották ezt a szakmát a 10 közé. 
 
Bodnár Gábor 
Nem oktatott szakmaként szerepel a hegesztő, ács-állványozó, géplakatos, mezőgazdasági 
gépüzemeltető és gépkarbantartó. Ezekre a szakmákra van igény? 
 
Borbély András 
Hosszú évek utána a tavalyi évben, ács –állványozóra összejött egy 13 fős csoport. A 13 fiatal 
szerette volna ezt a szakmát tanulni, évek óta készültek erre. Az iskola egy ácsképzést nem 
tud kifutattni a tanműhelyben, csak egy fél évig, utána területen kell dolgozni. 
A Kamarát kérték, hogy az ács vállalkozókat hívják össze, hogy hajlandó-e a szakma, tanuló 
szerződéssel az első félévtől felvállalni ezt a képzést. Egy hét után azt a választ kapták, hogy 
nem képesek felvállalni, ezért nem tudták a képzést elindítani. 
 
Csákvári Antal 
A mindennapokban úgy érzik, hogy az ácsokból hiány van, nagyon nehéz jó szakembert 
találni. A gazdasági helyzetből adódik, hogy a Kamara nem tudta azt megszervezni, hogy a 
gyakorlati oktatás megoldható legyen. 
 
Bognár Ignác 
Annak idején két űrhajóst is kiképeztek, most meg nem tudnak 14 ácsot sem. 
 
A tájékoztatót egyhangúan tudomásul vette a bizottság. 
 

 23./ Előterjesztés önkormányzati bérlakások tekintetében fennálló bérlőkijelölési jog 
megszűnésére, és a bérlakásokkal kapcsolatos követelésről való lemondásra 
Előterjesztő: Dr. Palotai Zsuzsanna 

 
Csákvári Antal 
Kérdezem irodavezető asszonyt kíván e szóbeli kiegészítést tenni az előterjesztéshez? 



Dr. Palotai Zsuzsanna 
Igen, bár ilyen előterjesztést már tárgyalt máskor is a bizottság. 
Annyit szeretnék a témához fűzni, hogy ennek a bérlőkijelölési jog megszűnésének, illetve a 
visszaadásának annyi előnye van, hogy ha visszaadás helyett el szeretnék adni az ingatlant a 
vételár 70%-a a bérlőket illetné. Ezekben az esetekben az önkormányzatunk csak a maradék 
30%-kal gyarapodna. Jobban járunk, ha inkább visszaadják a bérlőkijelölési jogukat az 
érintett intézmények. 
 
Csákvári Antal 
Szerintem akkor vegyük vissza ezeket az ingatlanokat. 
 
Bognár Ignác, Aranyosi Gábor 
Egyetértünk az elnök úrral. 
 
Csákvári Antal 
Kérdezi, hogy a bizottság tagjai szavaznak-e egyszerre a két pontról? Megállapítja, hogy 5 igen 
szavazattal a két pontról egyszerre fognak szavazni. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kéri, szavazzanak a javaslatról. Megállapítja, hogy a bizottság 
5 egyhangú igen szavazattal elfogadta az előterjesztést. 
 

23/2010. (12.07.) sz. HEB. döntés 
 
A Bizottság az alábbi javaslatot terjeszti a Közgyűlés elé: 
 

1. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul a Heves Megyei Rendőr-főkapitányságot - az 
Eger, Kossuth Lajos u. 5. I/4., valamint az Eger, Kallómalom u. 3. fszt. 2. szám alatti 
lakásokra vonatkozóan – megillető bérlőkijelölési jog 2010. december 1. napjától történő 
megszűnéséhez. 

 
 
2. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése a Heves Megyei Rendőr-főkapitányság által - az Eger, 

Kossuth Lajos u. 5. I/4., valamint az Eger, Kallómalom u. 3. fszt. 2. szám alatti lakásokra – 
felhalmozott 1.511.560,-Ft, azaz Egymillió-ötszáztizenegyezer-ötszázhatvan forint bérleti díj 
megfizetésétől eltekint. 

 
 
Más kérdés, felvetés nem lévén a Bizottság Elnöke megköszönte a meghívott vendégeknek a 
részvételt. 
 
 
      Kmf. 
 

Farkas Judit        Csákvári Antal 
 Jkv-vezető             elnök 

 
 


